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Tisztelt Elnök Asszony!
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Kérdés

„Igaz-e az a hír, mely szerint folyamatban van a Vértesi Erőmű ZRt . privatizációja,
illetve helyén valónak tartja-e kivonni a jelenlegi energetikai helyzetben az ország utolsó
működőképes barnaszenes erőművének és a hozzátartozó bányavállalatnak a nemzeti
villamos társaságcsoport kezeléséből történő kivonását?" címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Kóka János Gazdasági és Közlekedési Miniszter úrhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az energiapolitika legfontosabb célja, hogy a hosszú távú szempontokat is mérlegelve
harmonizálja az ellátásbiztonság, a gazdaságosság és a környezetvédelem sokszor egymásnak
feszülő ellentmondásait. Az e célnak megfelelő 2005-ös évben meghozott kormányzati
döntések egy egységes nemzeti villamos társaságcsoport létrehozását rögzítették .

Az elmúlt év jelentős változásokat hozott az MVM ZRt. leányvállalata, a Vértesi Erőmű ZRt .
életében is. A Tatabánya Erőmű Kft-ben 2004-es év végén átadták a telephely jövőjében új
fejezetet nyitó gázmotoros fejlesztést, és az elmúlt év elején véglegesen üzemen kívül
helyezték a Bánhidai Erőművet . Ugyanakkor az Oroszlányi Erőmű retrofit beruházásának
keretében megvalósult kéntelenítő berendezés, így az erőmű blokkjai a környezetvédelmi
előírásoknak eleget téve állnak a magyar villamosenergia-rendszer rendelkezésére . A
beruházást jórészt hitelekből finanszírozták, a társaság 10,3 milliárd forint értéket képviselő
állami visszafizetési garanciát kapott. Az erőmű megújításával több, mint 2000 munkavállaló
foglalkoztatását biztosítják jelenleg is .

A nemzetközi tendenciák is azt erősítik, hogy a reálisan kitermelhető barnaszénkincs
enyhíthet az európai államok erős ázsiai földgáz-függőségén és stabilizáló szerepet
játszhatnak a korszerűsített szenes erőművek a lakossági, intézményi hő- és villamos energia
ellátásban, és az árszínvonal alakításában . Megítélésem szerint energiabiztonsági szempontból
helyes döntés volt az ország utolsó működőképes barnaszén felhasználású erőművét a nemzeti
villamos társaságcsoport részeként állami tulajdonban tartani .
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Tisztelt Miniszter úr!

Meg nem erősített információk szerint az MVM ZRt . illetve az állam tulajdonában álló
Vértesi Erőmű ZRt. részvénycsomagját, vagy annak egy részét értékesíteni kívánják, és több
érdeklődő a pályázati dokumentációt már ki is váltotta . A lakosság és az önkormányzatok
aggódva figyelik ezeket a híreket, mivel - mint már említettem - a vállalat a térség egyik
jelentős foglalkoztatója. A helyi közösségek aggodalmait erősíti az a tény is, hogy a gazdasági
társaság tulajdonában hatalmas, rekultivációra szoruló területek vannak .

Tisztelt Miniszter úr!

Kérdésem az, hogy igaz-e a hír, amely a Vértesi Erómű ZRt . privatizációjáról kering?
Energiapolitikai szempontból helyén valónak tartja-e az ország utolsó működőképes
barnaszén erőművének és a hozzátartozó bányavállalatnak a nemzeti villamos
társaságcsoport kezeléséből történő kivonását? Amennyiben a privatizáció mégis
létrejönne, milyen garanciákat köt ki az eladó a munkavállalók - erőműi és bányász
dolgozók - foglalkoztatása és jövedelembiztonsága tekintetében, illetve elő kíván-e írni
záros határidőn belüli rekultivációs és telephely- rehabilitációs kötelezettségeket, többek
között a volt Bánhidai Erőmű felhagyott telephelyére?

Megtisztelő és egyben megnyugtató válaszában reménykedve, maradok tisztelettel :

Tatabánya, 2006. július 27.
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Bencsik János

országgyűlési képviselő
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